
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
       
 

   
     
     

 
 

 
 

 
 
 
 
 
     
 
 Vážení a milí občané 
Zdíkova, Zdíkovce, Masákovy 
Lhoty, Nového Dvora i 
Albrechtce, Putkova, Račova, 
Hodonína, Branišova a Žírce. 
 
    Ačkoliv škarohlídové proro-
kovali po vydatných červ-
nových deštích chladné a 
mokré léto, nakonec jsme si 
prožili tropické teploty, včetně 
padání rekordů na mnoha 
místech v republice. Až toho 
vedra pro nás dříve narozené 
bylo trochu příliš. Před zimou 
se schováte, zatopíte, oblíknete 
svetr. Před dusným tropickým 
počasím sice taky – do 
klimatizovaných místností - ale 
na to nejsme tady v šumav-
ských kopcích  moc vybavení: 
a upřímně řečeno, ani v autě mi 
to chlazení nedělá moc dobře, 
většinou chytnu rýmu...Teď už 
se dýchá líp, počasí přeje, jen 
by mohlo trochu víc zapršet, 
abychom se dočkali taky 
houbařské sezóny. No vidíte, 
člověk je s tím počasím 
spokojený málokdy – a hudrá a 
hudrá. V každém případě nás 
čeká nádherný mnohobarevný 
šumavský podzim, kvůli kte-
rému sem každoročně přijíždějí 
tisíce lidí odjinud. Zkusme tu 
krásu taky trochu vnímat, občas 
mi přijde, že to úžasné 
prostředí, ve kterém tu žijeme, 
bereme jen tak nějak 
mimochodem... 
      S prvními dny v září je 
spojeno jedno z mých 
nejradostnějších témat: do Zá-
kladní školy ve Zdíkově 
nastupuje zas dvacítka prv-
ňáčků, počty žáků ve škole 
znovu celkově vzrostou, s vel-
kou rezervou převyšujeme 
povinné limity,    v     mateřské  

 
 
 
 
 
 
 
škole je přihlášeno 70 dětí ve 
třech třídách. To je veliká 
radost. Mladí se činí (jen tak 
dál:-)) a nám ostatním dos-
pělým se občas lesknou oči 
dojetím. Zdíkov i široké okolí 
se nevylidňuje, naopak, vy-
růstá nám tu před očima nová 
budoucnost. Ať už bude vláda 
po předčasných volbách 
jakákoli, ať se povede postavit 
v obci to či ono, v těch dětech 
je obrovská naděje. Přeji všem 
prvňáčkům i ostatním školá-
kům, a taky všem dětem 
v mateřské škole, to nejlepší 
vykročení do nového školního 
roku. Vám, paní učitelky a 
páni učitelé přeju pevné zdraví 
a pevné nervy – a za celé 
vedení obce vám upřímně dě-
kuju za vysokou profesionalitu 
a lidský přístup k těm někdy 
nezbedným pacholatům. A 
vám, rodiče, přeju šikovné, 
hodné a chytré děti, které 
všichni máte doma. Nehubujte 
hned při prvním neúspěchu. 
Naopak, podporujte své dcery i 
syny v jejich snažení a často 
chvalte. I když jsou občas na 
facku:-)) 
     A čím teď žijeme na úřadě? 
V druhé polovině srpna koneč-
ně nabyl účinnost upravený 
územní plán a po dlouhém roce 
se povedlo odblokovat veškeré 
stavby (např. i plotu) v obci. 
Do konce září budeme do 
Branišova jezdit po novém 
asfaltovém koberci, generální 
oprava za více než 4 miliony 
korun přichází v nejvyšší čas. 
Z těch „dlouhých“ místních 
komunikací nám do příštích let 
zbývá opravit ještě cesta 
z Masákovy Lhoty ke hřbitovu 
do Zdíkovce, taky cesta do 
Baurů Dvora – a samozřejmě  

 
 
 
 
řada ulic přímo ve Zdíkově. 
Vrcholí příprava největší 
investice v historii obce – nové 
ČOV a nové kanalizace. 
Pětašedesátimilionová dotace 
na stavbu za 73 mil Kč 
(projektovaná cena bez DPH 
před veřejnou soutěží) je 
schválena, do konce roku by-
chom měli vědět, která firma 
tu vlastně bude stavět, a na jaře 
roku  2014   snad  už  konečně  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
začneme. Po desetiletí přípravy 
už je taky na čase:-))) Nebojte, 
vedení obce se ve svých 
funkcích moc nenudí... 
     Přeji Vám krásný podzim 
plný štěstí a radostí, mějte se 
moc rádi a hlavně - buďte 
hodně, hodně zdrávi, vážení a 
milí spoluobčané. 

Srdečně Vás zdraví 
Mgr. Zdeněk Kantořík 

starosta obce 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
      Ještě dříve, než ses narodil, 
existoval jsi v Božím srdci. 
 
     Rozhlížím-li se po svém 
nitru i okolo sebe, zavalují mě 
temné hlasy, které mi říkají: 
„Nejsi nic zvláštního, jsi prostě 
jedna osoba z milionů, tvůj 
život - to jsou prostě jedna ústa 
navíc, která je třeba živit, tvé 
potřeby znamenají jen jeden 
další problém, který je třeba 
řešit.“ Tyto hlasy jsou stále 
mocnější, zvláště v této době, 
která je charakteristická 
množstvím rozvrácených vzta-
hů. Náš svět je plný lidí, kteří 
se ptají, zda by nebylo lepší, 
kdyby se byli nenarodili. Když 
se totiž necítíme milováni těmi, 
kdo nám dali život, můžeme i 
po celý život trpět nízkou 
mírou sebeúcty, která pak 
snadno vede k depresi, 
zoufalství, ba i k sebevraždě. 
      Uprostřed této krajně bo-
lestné reality se musíme 
odvážit přijmout pravdu, že 
jsme Boží vyvolení, i když si 
nás nevyvolil tento svět. Dokud 
dovolíme svým rodičům, sou-
rozencům, učitelům, přátelům a 
milencům určovat, jsme-li 
vyvoleni nebo ne, jsme chyceni 
do sítě dusivého světa, který 
nás přijímá nebo odmítá podle 
svého vlastního programu 
efektivnosti a kontroly. 
      Dávno předtím, než nás 
uviděla nějaká lidská bytost, 
nás uviděly milující oči Boží. 
Dávno předtím, než nás někdo 
uslyšel plakat nebo se smát,  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
nám Bůh soustředěně naslou-
chal. Dávno předtím, než k 
nám v tomto světě někdo 
promluvil, nás oslovil hlas 
věčné lásky. Naše vzácnost, 
jedinečnost a individualita nám 
nebyly dány těmi, kdo nás 
potkávají v našem pozemském 
čase, ale Tím, kdo si nás 
vyvolil věčnou láskou. Láskou, 
která existuje od věčnosti a do 
věčnosti potrvá. 
      Osvojit si pravdu o svém 
vlastním vyvolení je drtivý 
úkol, je to celoživotní práce, 
protože svět trvá na své snaze 
zatáhnout nás do temnoty 
pochyb o sobě, snížené 
sebeúcty, sebeodmítání a 
deprese. To proto, že jako 
nejistí, bázliví lidé, odmítající 
sami sebe, jsme pro síly, jež 
nás obklopují, nejužitečnější a 
lehce manipulovatelní. Náš 
velký duchovní boj začíná (a 
nikdy nekončí) přijetím 
vlastního vyvolení. 
     Bůh si nás vyvolil jako své 
milované děti, hledí na nás 
jako na jedinečné, zvláštní, 
cenné bytosti. Dávno předtím, 
než ses narodil/a a stal/a se 
součástí historie, existoval/a jsi 
v Božím srdci. 
 
Oči lásky tě vidí jako cenného, 
nekonečně krásného člověka, 
jako někoho, kdo má 
věčnou hodnotu. 

 
Krásné myšlenky Henri J. M. 

Nouwena Vám s radostí 
předkládá P. Michal Pulec 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Termíny poutí 
 

Zdíkov - kaple U Lizu  
 Narození Panny   Marie -       ne 8.9. - 10.15 hod 
. 

Zdíkov - sv. Ludmily  
                                                ne 15.9.- 10.15 hod. 
 

Zdíkovec - kostel sv. Petra a Pavla 
(svatováclavská pouť) -          so 28.9. -   9.00 hod. 

 

 
Blahopřejeme všem našim 

jubilant ům 
červenec 2013  – říjen 2013 

 
Jaroslav Mach, Hodonín 1 

Marie Körnerová, Zdíkov 253 
Marie Vondrková, Zdíkovec 51 

Zdeněk Kluibr, Zdíkov 277 
Věra Živná, Zdíkov 255 
Milan Peták, Zdíkov 325 

Zdeněk Šlajs, Nový Dvůr 32 
Jaroslav Forst, Zdíkov 59 

Jan Mikeš, Zdíkov 219 
Slava Hadravová, Zdíkov 253 
Marie Hadravová, Zdíkov 192 

Jan Němec, Zdíkov 129 
Jiří Vítovec, Zdíkovec 40 

Marie Kortusová, Zdíkov 240 
Otylie Randáková, Zdíkov 193 

Bohumil Smola, Zdíkov 144 
Zdeňka Babíčková, Masákova Lhota 22 

Věra Kukrálová, Zdíkov 225 
Jan Kyznar, Zdíkov 93 

Rudolf Paulík, Zdíkov 237 
Ladislav Hadrava, Zdíkov 104 

Marie Sovová, Masákova Lhota 2 
Miloslava Ratajová, Zdíkov 194 

Václav Vácha, Račov 5 
Vacíková Milada, Zdíkov 257 
Marie Miškovská, DD Kůsov 
Anna Šrotýřová, Zdíkov 325 

   

Blahopřejeme k narození 
 

 
 

Štěpánka Tušlová, Zdíkov 306 
Anna Linhartová, Zdíkov 148 

Eliška Pilná, Hodonín 7 
Jakub Jiroušek, Zdíkov 86 

Martina Baronová, Zdíkov 123 
Šárka Kašparová, Zdíkov 196 
Šarlota Sovová, Zdíkov 225 

Anna Ellen Ondrejčová, Masákova Lhota 53 
Miroslav Jiřík, Branišov 17 

Josefína Šípová, Zdíkov 253 
Sára Hudcová, Zdíkov 298 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   Z jakých zážitků jsme se 
těšili? 
     Elčovická dudácká muzika 
oslovila náš domov se svým 
kulturním vystoupením, jejíž 
nabídku jsme přijali. Lidové 
písně doprovázené hrou na 
dudy, vozembouch, housle či 
basu vykouzlily úsměvy na 
tvářích uživatelů, kteří se nejen 
zapojili a zpívali, ale také 
tleskali do rytmu společně 
s paní Ludmilou Vilánkovou, 
jež uváděla celý program. 
Spokojenost uživatelů lze 
vyjádřit jednou větou, na které 
se všichni shodli: „ Hrajou 
pěkně, že jo.“ 
     Výlety? Příležitost účastnit 
se akce „ Tenkrát v roce 1945“ 
využili, není divu, pouze 
pánové. Připomněli si osvo-
bození jihozápadních Čech a 
ukončení 2. světové války. 
Program zahrnoval např. re-
konstrukci událostí v roce 1945 
a ukázku zbraní a techniky. 
     Táborák, to je ono. Nepříz-
nivé počasí nás nepřekvapilo, 
mysleli jsme na vše. Vuřty 
jsme sice opékali nad ohněm 
venku, ale k posezení jsme 
raději zvolili jídelnu. O zpěv 
doprovázený harmonikou se 
postarali přátelé jednoho 
uživatele. Posluchači nezůstali 
pozadu a stali se z nich 
spoluúčinkující. 
      Maminky si zaslouží 
k svému svátku nějaký dárek. 
Kytičkou se nikdy nic nezkazí. 
Ovšem koncert je jistě také 
plnohodnotným dárkem. Žáci 
Základní umělecké školy ze 
Stach věnovali své vystoupení 
nejen maminkám, ale všem 
kteří mají rádi hudbu. Paní 
Olga Bončková nám předsta-
vovala jednotlivé účinkující 
společně se skladbou, kterou 
nám zahráli na housle, klavír, 
flétnu či klávesy. Žáci mohou 
být pyšni na své umění, za 
které    patří    dík  i  jejich   pe- 

 
 
 
 
 
 
dagogům. 
       A co takhle zvelebení 
okolí domova? Soutěž o útulný 
koutek v parku domova vyhlá-
sil pan ředitel Gál. Jaká byla 
odezva? Středisko jedna a tři 
přišlo s návrhy, které jim byly  
umožněny realizovat. Středis-
ko dvě se zaměřilo spíše na 
ukázku fotografií z aktivizace 
uživatelů se zaměstnanci. 
       Pozvánka na hry? Vyslali 
jsme tříčlenné družstvo na 
další ročník „ Pacovských 
her“. Tentokráte pro nás velice 
přínosná účast. Ptáte se proč? 
Protože naše družstvo obhájilo 
první místo. Z pozice jed-
notlivých hráčů naši tři 
soutěžící „ zabodovali“ a umís-
tili se dva na druhém místě a 
jeden na třetím místě. Prostě 
skvělé. A v čem spočívalo toto 
zápolení? Účastníci hádali 
státy a profese, házeli míčky... 
A pro vaši představu, her se 
zúčastnilo  celkem čtrnáct 
družstev.  
Jaká odměna čekala na 
výherce? Medaile, diplomy, 
koš plný dobrot… 
     Procházky po okolí patří 
mezi naše oblíbené aktivity, 
jež vrcholí v Penzionu Pod-
skalí v Říhově. Kdo by odolal 
zmrzlinovému poháru se šle-
hačkou, či dobře vychla-
zenému zlatavému moku.  
      Mezi další aktivity řadíme 
zahradní hry. Kuželky, golf či 
petang jsou disciplíny, v nichž 
pravidelně soutěžíme. Nejde 
zde o výhru, ale o to společně 
se pobavit a strávit tak pěkné 
chvíle. 
    Na závěr bych se chtěla 
zmínit o oslavě padesátého 
výročí založení domova, která 
se uskuteční 18. září 2013. O 
té vám napíši v příštím vydání 
Zdíkovska. 

                                                                                               
Martina Mistrová DiS 

sociální pracovnice 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
      jak ho nazval spisovatel 
Ladislav Stehlík ve své knize  
Země zamyšlená. Jedná se o 
pana Jana Faláře, který se 
narodil 17. 10. 1893, takže by 
mu bylo letos v říjnu 120 roků. 
Já jsem se proto rozhodla 
napsat o něm alespoň těchto 
několik vzpomínkových řádků.  
Měla jsem pana Faláře i jeho 
manželku moc ráda a mno-
hokrát jsem se u nich na cestě 
ze školy zastavila. Paní 
Falářová měla vždy pro děti 
nějaká cukrátka nebo aspoň 
kostku cukru, ale mně šlo už 
tehdá   především o to,  abych 
se od pana Faláře něco 
zajímavého dozvěděla. Měla 
jsem moc ráda jeho vyprávění 
a on měl opravdu o čem 
vyprávět. O svém dětství, o 
době učení, o práci ve Vídni a 
bohužel i o válce, ruském 
zajetí a také o roce 1919, kdy 
jako legionář,  odcestoval  
japonskou lodí do Terstu.   
       Když se konečně vrátil do-
mů, už nedělal „zedníčinu“, 
kterou se vyučil, ale stal se 
zdíkovským listonošem a 
všechen svůj volný čas po 
práci věnoval potom svým 
vzpomínkám, které přenášel na 
papír.  A že těch vzpomínek 
bylo. Všechny jeho zážitky  , 
zkušenosti a vědomosti svě-
řoval tužce a papíru. Měl 
těchto poznámek  a různých 
popsaných bločků habaděj a 
měl i mnoho napsaných bás-
niček a veršovánek, z nichž 
jedna byla zveřejněná ve 
Zdíkovských novinách, které 
měl pan Falář také na starosti.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Sám přispíval i do okresních a 
krajských novin a tak se 
vlastně o naší krásné šumavské 
vesničce Zdíkov dozvídali i 
lidé v celém kraji.  
     Velmi často zajišťoval be-
sedy pro různé organizace ve 
Zdíkově, ale především pro 
náš, tehdy velmi početný Svaz 
mládeže. Věřím, že všem 
zůstalo alespoň něco v paměti 
z jeho krásného a poučného 
vyprávění.  
      Od roku 1953 byl zdí-
kovským kronikářem a jím 
vedená Kronika byla úžasná. 
Vedl ji pečlivě a zapisoval sem 
všechny události a zajímavosti 
obce, aby to všechno jednou 
zůstalo zaznamenáno pro 
zdíkovské budoucí pokolení. 
Ve zdíkovském  sboru pro 
občanské záležitosti    byl 
velmi důležitým členem, pro-
tože si vzal na sebe nelehký 
úkol, aby se jako smuteční 
řečník důstojně rozloučil 
s každým občanem, který 
zemřel a naší obec opouštěl. 
       My jsme se s panem Fa-
lářem naposledy rozloučili 
před  třiceti léty v březnu  roku  
1983.  Bohužel manželka už 
nežila a děti neměli a tak 
marně přemýšlím, kam asi 
přišly všechny jeho knihy a 
zápisky, ale snad se o to 
postaral pan Starý z Okresního 
archivu v Prachaticích, který 
byl s ním často ve styku.  
      Jsem ráda, že mám ve své 
školní kronice alespoň ty jedny 
jeho noviny a vzpomínám na 
něj s velikou pokorou a úctou.  

 Božena Houdková  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Pohostinství Zlatá koruna zve 
na pouťovou taneční  zábavu 

v pátek 13. 9. 2013  
od 19 hodin 

k tanci i poslechu hrají  : 
Šumavští kamarádi (p. Kopf) 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
     
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Elektronická aukce pro 
občany Zdíkova 

 
     Zdíkov nabízí občanům možnost snížit náklady 
domácností na elektrickou energii a zemní plyn formou 
elektronických aukcí. 
 
     Lepší ceny získávají podniky nebo města v elektronických 
aukcích celkem běžně, ovšem dělat něco podobného pro 
domácnosti bylo až do letošního roku ojedinělé. 
      Projekt snižování nákladů na energie pro domácnosti 
odstartovalo město Říčany v březnu letošního roku a nyní je již 
zapojeno více než 400 měst a obcí z celé ČR a další se do 
projektu hlásí, proto se i Zdíkov rozhodl umožnit občanům ušetřit 
pomocí elektronické aukce náklady na elektrickou energii ve 
spolupráci s firmou e Centre, která má v ČR s aukcemi tohoto 
typu největší zkušenosti. (www.ecentre.cz) 
      Síla každého klienta je v tom, jak velký objem zakázky 
dodavatelům na trhu nabízí. Čím větší je poptávka, tím lepší ceny 
samozřejmě mohou dodavatelé nabídnout. 
      Přihlásit se mohou jednotlivé domácnosti, podnikatelé i 
bytová sdružení. Pořádající firma je pak všechny sdruží, stanoví 
přesné podmínky, které musejí dodavatelé dodržet, a osloví 
všechny dodavatele energií na trhu, aby o „balík“ domácností 
soutěžili v on-line elektronické aukci. 
        
Výsledky e aukce z  31.7.2013 : podařilo se sdružit 4 888 
domácností v celkovém objemu poptávky za elektrickou energii 
76,6 milionů Kč. Dosažená úspora 26,5 milionů Kč, 34,55 %. 
 
      Pro soukromé osoby je tato služba úplně ZDARMA. 
Pořadatelské firmě neplatí za zprostředkování e-Aukce nic, ani 
obec. Aukční poplatek zaplatí firmě po ukončení aukce 
dodavatel, jenž e-Aukci vyhraje. Pokud by vysoutěžená cena v e-
Aukci byla vyšší, než je stávající cena pro danou domácnost, 
občan není povinen uzavírat smlouvu s novým dodavatelem. 
 
     Jak a kdy se do aukce zapojit?  Pro zapojení do aukce je 
třeba, aby občané podepsali smlouvu s pořadatelskou firmou 
eCENTRE. Tato smlouva je bezúplatná, ale definuje práva a 
povinnosti obou stran. Kromě toho občan předá pouze kopii 
smlouvy se stávajícím dodavatelem elektřiny, ovšem včetně 
všech případných dodatků.  Dále pak kopii ročního vyúčtování 
energií. Nic víc není třeba. 
     
Ve Zdíkově bude informativní setkání pro občany 
 v kině 17.9. od 18.00 hod.    
 
Dále pak na Obecním úřadě proběhne sběr dat :  
ve středu 18.9.     9-12 hod , 13 –  17 hod 
v pondělí 23.9.                           13 -  17 hod   
ve středu 25.9.      9-12 hod,   13 – 17 hod   
 
V případě jakýchkoli dotazů se můžete obracet na obchodního 
manažera eCENTRE  
 
Kontakt : Jitka Ernestová 
                 tel:  606 507 735 
                 jernestova@email.cz 
 



 
 
 
 
 
      Dětské centrum Šumavous 
pro letošní letní prázdniny 
připravilo pro vaše děti 
„Prázdniny v lese“. Hlavní 
myšlenkou celého projektu 
bylo zajistit vašim dětem 
celodenní zajímavý program, 
který je obohatí o zážitky 
v kolektivu dětí, najdou si nové 
kamarády, vyřádí se na 
vzduchu, naučí se pohybovat 
v lese a naučí se i pár nových 
věcí. Úžasné bylo pozorovat 
rozdíly v chování vašich dětí, 
když přišly poprvé, podruhé, 
potřetí… Jejich schopnosti a 
dovednosti se s každou další 
návštěvou více rozvíjely, 
poznávaly místa, po kterých se 
běžně pohybovaly, co a kde 
vybudovaly, co zajímavého 
viděly.  
     Během prázdnin nás navští-
vilo přes 90 dětí ve věku od 
dvou do jedenácti let. Některé 
děti (ty mladší) přišly v dop-
rovodu rodičů, kteří byli 
lopatkami, pilkami, brouky a 
žížalami unešení stejně jako 
jejich děti. Věříme, že spolu 
zažili spoustu dobrodružství. 
Starší děti zase odmítaly ve 
čtyři jít domů… 
      Program jste mohli sledovat 
na facebookovém profilu Šu-
mavouse. Každý den jsme se 
věnovali jinému tématu (i když 
jsme po apelech rodičů některá 
pro úspěch u dětí opakovali – 
vodníky, piráty a indiány). 
Společně jsme si hráli, tvořili 
z různých materiálů, lezli po 
lanových překážkách (některé 
z nich se děti naučily pomáhat 
stavět), vařili v kotlíku, 
rozdělávali oheň, ošetřovali 
odřeninky, vyřezávali lodičky a 
společně překonávali malé 
nejistoty a strachy. Děti měly 
možnost se aktivně podílet na 
tvoření denního programu – a 
to je i nás moc bavilo. Shrnutí 
každého dne včetně fotek máte  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
možnost zhlédnout na 
facebooku.  
     4. září v 7:30 hod. (a dále 
každou středu) zahajujeme 
druhý rok provozu Lesní 
mateřské školy Šumavousek. 
Těšíme se na tváře z loňského 
roku a rádi uvítáme nové 
kamarády. Nabízíme celodenní 
pobyt dětí v přírodě, doplněk k  
tradiční MŠ, vzdělávání dětí 
zážitkovou formou. Vhodné 
pro děti od 3 do 6 let. Můžete 
svoje dítě doprovázet, být celý 
den s ním a poznat ho i 
v trochu netradičním prostředí.   
Nově otevíráme od 10. září 
Lesní miniškoličku. Každé 
úterý od 8:30 do 11:30 hod. 
budeme trávit dopoledne 
v přírodě i s mnohem mladšími 
dětmi ve věku od 1 roku do 3-4 
let v doprovodu rodiče. Na děti 
čeká práce s přírodními ma-
teriály, práce s nářadím, hle-
dání lesních živočichů a 
možnost rozvíjet svoje 
smyslové vnímání v přiro-
zeném prostředí.       
     Po pozitivních ohlasech a 
dotazech rodičů, „jak to bude 
po prázdninách“, vám přiná-
šíme další pokračování našich 
programů. Soboty, státní 
svátky a školní prázdniny 
budeme věnovat opět vašim 
dětem. Sledujte webové strán-
ky nebo facebook, kde se 
dozvíte, co a kdy se bude dít. 
Rádi bychom se i nadále 
věnovali zpříjemnění volného 
času dětí na Šumavě.  
     Na závěr bych osobně 
chtěla poděkovat všem dětem, 
které trávily prázdniny u Šu-
mavouse, za krásné chvíle. 
Poznala jsem spoustu nových 
kamarádů a, rodiče, věřte, máte 
být na koho hrdí!  
 

Za kolektiv Dětského centra 
Šumavous  Mgr. Lenka 
Randáková Frühaufová 
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TJ Sokol Zdíkov zahajuje 9. září 
2013 cvičení rodičů s dětmi.    

 
místo: tělocvična TJ Sokol Zdíkov (na fotbalovém 

hřišti) 
čas: každé pondělí od 9:30 do 11:00 hod 

věková skupina: děti od prvních krůčků do 3-4 let 
s sebou: pití, vhodnou obuv do tělocvičny  

pro Vás i dítě, 20,- Kč 
 

Přijďte si užít velkou tělocvičnu, skákací hrad, 
hry s padákem, básničky a společné okamžiky s 

Vaším dítětem.  
 

A rozhodně si nelámejte hlavu s tím,  
že Váš drobek nebude vždycky dělat to,  

co se po něm chce. :-) 
 

Těšíme se na nové kamarády.  
Lenka Randáková s Toníkem 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
       Prázdniny uběhly jako 
voda. Přesto věříme, že si žáci 
dostatečně odpočinuli, prožili 
mnohé zajímavé a možná se 
někteří do školy i těšili. 
Nedočkaví byli především ti 
nejmenší - prvňáčci. Přechod 
do školního režimu bude pro 
ně, ale i pro jejich rodiče, 
znamenat výraznou změnu. 
Věříme, že všichni žáčci brzy 
přivyknou novému systému a 
že budou chodit do školy rádi.     
 Na všechny děti čekaly první 
školní den vkusně připravené 
třídy a učebny. Mnohé prošly v 
průběhu prázdnin menšími či 
většími úpravami. Oprava 
dveří, lavic, malování tříd… Z 
větších akcí zmiňme úplnou 
rekonstrukci sociálních zařízení 
v areálu školních družin a 
školní jídelny. Nové obklady, 
umyvadla a zrcadla jsou též v 
prostoru před vlastním vstupem 
do školní jídelny. Nově jsme 
zřídili gymnastický sál, který 
bude sloužit jednak při 
hodinách tělesné výchovy, ale 
též našim úspěšným gym-
nastkám. Všechny akce jsme 
realizovali ve spolupráci se 
zřizovatelem školy – Obcí 
Zdíkov.  
       Samotná výuka prochází v 
tomto školním roce některými 
změnami. Od 1. 9. je Školní 
vzdělávací program obohacen o 
některé nové oblasti. A tak se 
budeme na hodinách hlouběji 
věnovat tématům dopravní  
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
výchovy, finanční gramotnosti, 
změny nastávají v obsahu 
učiva matematiky na 1. stupni. 
Nově je zavedena povinnost 
druhého cizího jazyka na 
druhém stupni pro všechny 
žáky.  
          Závěrem minulého roku 
jsme dokončili t říletý projekt 
EU peníze školám, díky 
kterému jsme vybavili školu 
vzdělávací technikou – sedmi 
interaktivními tabulemi a 
odpovídající výpočetní tech-
nikou. Učitelé vypracovali pro 
žáky naší školy 700 digitálních 
učebních materiálů ze všech 
vzdělávacích oblastí. Během 
prázdnin jsme zpracovali 
závěrečnou zprávu o čerpání 
finančních prostředků a o 
projektových aktivitách.  
      Díky dobře zpracované 
projektové žádosti mezi-
národního projektu Comenius 
Regio jsme společně s obcí 
obdrželi finanční prostředky na 
spolupráci s partnerskými 
subjekty z polského Rakowa – 
školou Jana Pavla II., Gminou 
Rakow a zařízením pro 
předškolní výchovu dětí. Té-
matem je práce se žáky se 
speciálními vzdělávacími pot-
řebami.  
      Vedení školy a pedagogičtí 
pracovníci přejí všem dětem 
úspěšné zvládnutí školního 
roku 2013/2014.  

Za vedení školy: 
 Mgr. Václav Kyznar  
Mgr. Zdeněk Kluibr  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mateřská škola Zdíkov 
 
 
 
 
 
      Takto jsme se loučili se 
školkou na konci školního roku 
a radovali jsme se, jak jsme si 
ten poslední měsíc užili. 
Plánovaný výlet k MMD, do 
lanového parku na Libínském 
sedle nám kvůli počasí nevyšel. 
Škoda, ale kdo chtěl, užil si 
místo toho příjemné odpoledne 
v Prachaticích v bazénu. V 
 pondělí 10. června nás opět 
počasí vypeklo! Místo výletu 
k dědovi 
       Rudovi Paulíků na penzion 
do Nového Dvora jsme si 
udělali den plný her v So-
kolovně. I tak to byl velký 
zážitek! Místo táboráku jsme si 
udělali párky v rohlíku a 
zmrzlinové poháry nám paní 
Krejzová vyrobila přímo ve 
školce. Tímto jí moc děkujeme! 
Středa 12. června byl den, na 
který se děti z III. třídy moc 
těšily. - NOČNÍ SPANÍ VE 
ŠKOLCE BEZ MAMINEK! 
Počasí nám přálo a nebyl 
nikdo, kdo by si to neužil!  
       Návštěva cukrárny, soutě-
že na zahradě, večeře formou 
švédských stolů, soutěž o 
nejlepší strašidlo a na závěr 
bobřík odvahy a mlčení. Pak už 
jen osprchovat, zavrtat se do 
spacáků, pohádka a spát. 
BYLO TO PRIMA! 
     V pondělí 17. června nás již 
počasí nezklamalo a celodenní 
pěší výlet „předškoláků“ do 
Žírce se opravdu vydařil. 
Dováděli jsme v bazénu, jezdili 
na koni, hráli fotbal a míčové 
hry,   krmili   ovečky  a opékali 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 vuřty. Aby to nebylo ostatním 
dětem líto, hned druhý den 
jsme si udělali výlet všichni – 
celá mateřská škola i 
s některými rodiči. Tímto jim 
také děkujeme! Děkujeme také 
panu Hujdovi a paní 
Randákové, kteří pro nás U 
„Šumavouse“ u Sloupu 
připravili program. Moc se 
nám tam líbilo. Lanová dráha 
v lese, výchovná hra –„co do 
lesa nepatří“, zdolávání 
překážek, stavění domečků, 
krmení divočáků a koz, jízda 
na šlapacích motokárách a 
koloběžkách, skákání na 
trampolínách, ….. to vše jsme 
si užili! 
       Školní rok jsme zakončili 
„Slavnostním rozloučením 
předškoláků“ – dětí III. třídy 
MŠ. 
       S taškou na zádech a 
veselými básničkami nejprve 
děti pobavily rodiče, pak 
složily malou maturitu a pak 
na ně čekala slavnostní tabule. 
Odpoledne plné smíchu, 
zábavy, soutěží a her se 
vydařilo a mnohým se nechtělo 
ani domů. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
20 dětí nám odchází do 
základní školy, ale na příští rok 
je zapsáno opět 70 dětí. A aby 
se nám i dětem ve školce 
líbilo, čekala nás o 
prázdninách rekonstrukce. 
Výměna dveří – zadní vchody 
do MŚ, nové osvětlení, nová 
lehátka – odpočinkové matrace 
a nový koberec do ložnice.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Z tohoto důvodu jsme měli 
provoz o prázdninách ve 
zdravotním středisku, kde je 
ovšem kapacita omezená 20 
dětmi. Děkujeme proto za 
pochopení a do nového 
školního roku 2013-14 přejeme 
všem jen to nejlepší. 
Na závěr ještě pár slov – citátů 
– k zamyšlení. 

Zdeňka Mičková 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

A končí prázdniny…….. 
 
 „ V školce se máme rádi, jsme tu všichni kamarádi. 

Usmějeme se na sebe, koukneme se na nebe, 
pozdravíme sluníčko a mrkneme maličko. 

Vytáhneme se ještě víc a to je konec a už nic. 
Konec školky, prázdniny, budeme dělat blbiny!!!“ 

 

„Každý rok se takhle společně scházíme, 
bilancujeme, vzpomínáme a zároveň radost i 

smutek máme. 
Smutek z toho, jak stárneme a jak ten čas letí, 
radost z toho, že máme šikovné předškoláčky 

z našich dětí. 
Radost z toho, že jsme dobrá parta a společně 

toho spoustu umíme, 
smutek z toho, že se opět loučíme.“ 

 

Desatero citátů o dětech k zamyšlení! 

 

Citáty slavných: 
 

Jedna dobrá matka znamená víc než sto učitelů. 
(Autor: Johann Gottfried von Herder) 
 
Děti potřebují spíš vzory než kritiku.  
(Autor: J. Joubert) 
 
Nic nemá na dítě lepší vliv než chvála. 
 (Autor: Sheridan Richard Brinsley) 
 
Existuje-li něco, co chcete změnit u svého dítěte, 
zamyslete se nejprve, zda to není něco, co byste měli 
změnit u sebe. ( Autor: C.G. Jung) 
 
Všichni víme, jak vychovávat cizí děti.  
(Autor: Jiří Žáček) 
 
Dospělý člověk, který je spolehlivý a stabilní, mající v 
srdci lásku a toleranci, je nejlepší terapií, jakou může dítě 
mít. ( Autor: Lafayette Ronald Hubbard) 
 
Máme-li děti vychovávat, je třeba, abychom se také stali 
dětmi.(Autor: Luther) 
 
Děti potřebují váš čas, a ne drahé hodinky. 
(Autor:Jesse Jackson) 
 
Slib daný dítěti je posvátný.(Autor: HenriTroyat) 
 
Všichni dospělí byli dětmi, ale málokdo si na to pamatuje.  
( Exupéry) 
 



 
 
 
 
 
 
 
    
Vážení spoluobčané, 
     při pravidelných prochází-
kách naší obcí docházím 
k závěru, že informací ohledně 
třídění odpadu není nikdy dost. 
Naše obec je branou do 
Šumavy, proto by měla vypadat 
úhledně, na první pohled 
přilákat návštěvníka a my 
všichni bychom se na tom měli 
aktivně podílet. 
       Faktem prvním je, že obec 
je již několik let v mínusu 
ohledně odpadového hospo-
dářství. Částka, kterou obec 
ročně doplácí za odpad, činí 
okolo 400 tisíc korun. To je 
částka poměrně velká, za 
kterou by se dalo v obci 
vybudovat například další 
dětské hřiště. Co s tím jako 
občané můžeme dělat? Třídit, 
třídit a třídit! Za tříděný odpad 
(papír, plast a sklo) obec nic 
neplatí, zatímco komunální 
odpad (popelnice každého 
z nás) je stále dražší. Obec platí 
za dopravu a hlavně 
skládkovné. Čím více odpadu 
občané naházejí do běžných 
popelnic, tím více obec platí. 
Docházím k závěru, že někteří 
občané si myslí, že když platí 
povinný roční poplatek za 
obec, musí naplnit popelnici 
stůj, co stůj. V popelnici se 
objevuje posekaná tráva, listí, 
dokonce i stavební suť! To je, 
ale mylná představa. Ba 
naopak, čím méně bude 
v popelnici, tím pro obec a pro 
občana lépe. Ideální stav je: 
vytřídit vše. To je ovšem zatím 
hudba budoucnosti, neboť 
v současnosti se v době svozu u 
domů objevuje větší počet 
popelnic, než má konkrétní 
občan zaplaceno, nebo 
naplněné igelitové pytle. Pra-
covníci technických služeb 
Vimperk již byli upozorněni, 
aby sváželi jen nádoby, které 
budou zřetelně označeny ná-
lepkou „ Obec Zdíkov, směsný 
komunální odpad, rok 2013“.  
        Osobně si myslím, že do 
budoucna bude nucena mít 
každá obec svůj malý sběrný 
dvůr a kompostárnu, tak jak je 
tomu například v Německu  

 
 
 
 
 
 
 
 
nebo Skandinávii, aby 
minimalizovala skládkování. 
Evropská unie a poté stát bude 
tlačit na efektivnost nakládání 
s odpadem. Pokud obec ne-
bude efektivní, hrozí, že bude 
doplácet nemalé peníze či 
dokonce pokuty. V současné 
době se hodně mluví o 
spalování. Ruku na srdce, je to 
dobré řešení? Posledních 10 let 
učíme občany a zejména děti 
třídit a najednou padne tato 
snaha vniveč? Pokud opravdu 
dojde k masivní výstavbě 
spaloven (a já věřím, že ne), 
není pravděpodobné, že se 
postaví v blízkosti Zdíkova. 
Odpad by se musel vozit 
nejméně do Prachatic nebo 
Českých Budějovic, a to by 
museli zdíkovští zase platit. 
Proto docházím k závěru, že 
nejlevnější pro Zdíkov a okolí 
je naučit se dobře třídit a 
minimalizovat směsný odpad. 
       V obci máme poměrně 
hustou síť sběrných míst na 
plasty, sklo a papír. 
Podotýkám, že tyto nádoby 
nejsou určeny pro staré 
oblečení, koberce a nábytek. 
Tyto odpady lze odevzdat do 
sběrného dvora ve Vimperku  
ve Sklářské ulici (více na) 
http://www.vimperk.cz/472/cz/
normal/sberny-dvur-ve-
sklarske-ulici.  
     Obec Zdíkov má platnou 
smlouvu a občané Zdíkova 
mohou starý nábytek, hadry, 
boty, koberce, lina, staré 
elektrospotřebiče, zářivky a 
baterie odevzdat bezplatně, 
pokud jejich hmotnost 
nepřekročí 25 kg. Nevozte 
tento odpad k barevným 
kontejnerům! Domnívám se, 
že by neškodilo umístit do 
obce i kontejner na nebez-
*pečný odpad. V minulosti byl 
takový kontejner před ob-
chodem paní Krejčové, ale 
kontejner si lidé pletli s košem. 
Proto byl kontejner zrušen. Již 
před půl rokem jsem v obecní 
radě  navrhl, aby obec 
kontejner na baterie či žárovky 
umístila na obecní úřad, ale 
zatím žádná odezva ani  

 
 
 
 
 
kontejner.  
     Velký „boom“ nyní zažívají 
i kovové odpady. Zejména 
v potravinářském průmyslu 
přišla po době plastové doba 
hliníková. Do plechovek se 
nyní stáčí nealko, energetické 
nápoje i pivo. Ty pak 
nacházíme všude po okolí. 
Napadá mě, že kontejner na 
tyto obaly by se také v obci 
užil. 
        Ohledně kompostování 
máme naději. Obec již delší 
dobu jedná se zemědělským 
družstvem o pronájmu prostor, 
kam by se svážela posekaná 
tráva a shrabané listí 
z obecních pozemků. Připravu-
jeme též variantu, že by sem 
občané mohli vozit bioodpad 
ze svých zahrádek. Prozatím 
můžete oslovit obec, která vám 
za drobný peníz větší množství 
posekané zeleně odveze. 
Pokud máte možnost, založte 
si svůj kompost. Jen prosím 
neházejte posekanou trávu do 
popelnic! Zvyšuje se nám váha 
komunálního odpadu a tím i 
cena za skládkovné. 
      Na závěr ještě jeden malý 
postřeh. Víte, kde končí odpad  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
z obecních košů? Obec jej 
sváží do obecního dvora. Zde 
se odpad hromadí ve velkém 
kontejneru, do kterého prší, 
v zimě sněží, a je-li plný, je 
odvezen za nemalé peníze na 
skládku do Pravětína. Říkám si 
Není to škoda? Neměla by jít 
obec příkladem? Proč se 
vyváží cenné suroviny, když 
jdou znovu vytřídit? Nemohli 
by si obecní zaměstnanci 
předělit korbu na multikáře a 
třídit alespoň papírové kartony 
a PET lahve? Ale hlavně- 
nejsme MY někdy líní? Proč se 
hází do obecních košů 
papírové krabice a PET lahve? 
Koše se brzy naplní a obec 
musí opět vyvážet. Je to 
začarovaný kruh, ale vše je 
pouze o kázni a vizi do 
budoucna. Čím dříve se 
některým návykům naučíme, 
tím lépe se nám bude žít!  
Vážení občané, děkuji všem, 
kteří třídí a snaží se 
minimalizováním odpadu 
nezatěžovat obecní rozpočet 
 

S úctou a přátelským 
pozdravem 

Mgr. Roman Šebánek 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
     Přátelé nejrozšířenějšího 
kolektivního sportu na světě, 
dovolte, abych vás 
prostřednictvím občasníku 
Zdíkovsko pozval na utkání 
našich mužstev v sezóně 
2013/2014. Rozpis utkání 
najdete v tomto čísle. 
     V úvodu bych rád jménem 
fotbalového  oddílu TJ Sokol 
Zdíkov, o.s. poděkoval všem, 
kteří, ať finančně či jinak 
pomáhají fotbalu ve Zdíkově. 
Nejprve musím zmínit obec 
Zdíkov, která pomáhá nejen 
fotbalistům, ale všem Sokolům. 
Dále chci poděkovat firmě 
UniwellCZ,s.r.o., firmě 
Roučka-CZ Company,s.r.o, 
firmě Strojírna Vimperk spol. 
s.r.o. a JUDr. Janu Kačerovi za 
pravidelný sponzoring fotbalu 
ve Zdíkově. Děkujeme také 
dalším drobným přispívatelům. 
Fotbalová sezóna mužů začala 
již o prázdninách. Muži 
odehráli čtveřici přátelských 
utkání a dva letní turnaje. 
Výsledkově uspěli na 50%, 
neboť dvě utkání vyhráli a dvě 
prohráli. Do týmu se zapojili 
dva navrátilci z hostování – 
Silvestr Schwarz ze Čkyně a 
Roman Šebánek ze Stach. 
Mistrovská utkání okresního 
přeboru mužů začínají 24.-
25.8.2013. 
       Letos bude pokračovat i 
soutěž dorostu. Zdíkov se spojil 
se Stachami, aby vytvořil 
mužstvo. Dorost bude hrát 
čtyřkolově, protože do soutěže 
se přihlásilo pouze pět 
družstev. Se sousedy ze Stach 
pokračuje i spolupráce na 
úrovni mladších a starších 
přípravek. Žáci budou stejně 
jako loni spojeni s SK Vacov a 
budou hrát 1.A třídu. 
       Hráči TJ Sokol Zdíkov si 
jako úkol na léto vytyčili 
provést údržbu a regeneraci 
fotbalového hřiště. V průběhu 
července došlo k opravě 
trávníku před oběma brankami, 
došlo k dosetí namáhaných 
ploch a hnojení. Byly vyřezány 
i nálety na okolních mezích. 
Letošní tropické počasí nás 
donutilo vydatně kropit trávník,  

 
 
 
 
 
 
 
 
což se určitě promítne do účtu 
za elektřinu. Z tohoto důvodu  
bylo hřiště uzavřeno pro 
některé skupiny rekreačního 
sportu. Chceme se jim touto 
cestou omluvit, ale zároveň 
zmínit jednu věc. Sportovní 
areál je majetkem obce, která 
jej pronajala na dobu neurčitou 
TJ Sokol Zdíkov, o.s. O hrací 
plochu se stará fotbalový oddíl. 
Letos na hrací ploše strávili 
hráči možná stovku hodin. 
Osobně jsem velkým nadšen-
cem pohybu a sportování a 
jsem rád, že hřiště využívají 
všechny věkové skupiny. Kaž-
dý by si však měl uvědomit, že 
je nutné dodržovat určitá 
pravidla: hřiště není prostor 
pro venčení psů. Pokud potře-
bujete vyvětrat vašeho čtyř-
nohého miláčka, zvolte roz-
sáhlé louky v okolí. Není nic 
příjemného, když musejí malí 
fotbalisté na hřišti kličkovat 
mezi lejny! 
Pokud si půjčím nebo 
přemístím volné branky, 
vrátím je na své místo. Prostě 
pořádek dělá přátele. Učme své 
děti pořádku a zodpovědnosti. 
Není nic lehčího než zamknout 
branky na řetěz! 
Na hřišti i v jeho okolí udržujte 
pořádek. V areálu je dostatek 
odpadkových košů, které jsou 
pravidelně vyváženy obcí. 
Bezplatné užívání hřiště mají 
členové TJ Sokol Zdíkov, o. s., 
kteří platí pravidelné roční 
příspěvky Sokolu nebo FAČR. 
Všichni ostatní uživatelé by 
měli ze slušnosti zaplatit 
alespoň roční poplatek (max 
200Kč), pomohou tím 
dlouhodobě podfinancova-
nému sportu. Jak už jsem 
předeslal, údržba hřiště stojí 
také peníze. 
Když mluvíme o penězích, 
oddíly TJ Sokol Zdíkov, o.s. se 
pravidelně zapojují do 
grantové politiky a žádají o 
příspěvky. O některé granty 
žádat nemůžeme, neboť 
nesplňujeme podmínky žádosti 
o grant, přesto se nám podařilo 
letos získat grant od 
Jihočeského kraje v hodnotě  

 
 
 
 
 
50 tisíc Kč. Tato částka bude  
použita na rekonstrukci šaten; 
výměna dveří, oprava omítky,  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
malování, modernizace 
osvětlení a nové lavice. 

Mgr. Roman Šebánek 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nejsme odpovědní jen za to, co děláme, ale i  za to co 
neděláme.  (Moliere) 

 

Trp ělivost a čas udělá víc, než hněv a síla. ( Jean de la 
Fontaine) 

Jediné, co bude důležité, až odejdeme, jsou stopy lásky, 
které zde zanecháme. (Albert Schweitzer) 

Všichni svatí nezačínali dobře, ale všichni dobře skončili. 
 (sv. Ján Mária Vianney) 

Kde je láska, tam se dějí velké věci, kde se nic velké 
neděje, je to proto, protože tam není žádné lásky.  sv. 

František Saleský 

Být dobrý nespočívá v tom, že se neproviníme, ale v tom,  
že se chceme napravit. (sv. Jan Bosco) 

Naše generace bude jednoho dne litovat nejen zlá slova a 
skutky zlých lidí, ale i  neomluvitelné mlčení dobrých. ( 

Martin Luther King ml.) 

Nejlepší prostředek , jak dobře začít den, je hned po 
probuzení myslet na to, zda můžeme alespoň jednomu 

člověku  udělat radost. (Friedrich Nietzsche) 

Velkým neštěstím je prožít život bez lásky, ale ještě 
větším je projít tím životem a nepovědět  těm, které 

milujeme, že je milujeme. 

Odpuštění a lásku si nemůžeš získat, zasloužit, koupit, 
prodat, vyhrát a nebo vynutit. Jsou darem  a nikdy by 

jsme je neměli  brát jako samozřejmost. 

Nejdůležitější čas je vždy přítomnost, nejvýznamnějším 
člověkem  ten, který právě stojí proti tobě. ( Dánské 

přísloví) 

Pamatuj, že až budeme opouštět tuto zem, nevezmeme si 
nic z toho, co jsme získali, ale jen to, co jsme darovali. (sv. 

František z Assisi)  
 



 
 


